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: 
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: 
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Portefeuillehouder : J.B. Boer 
Steller : R.H.M. Nijboer tel:  : 0545-250 234 
 

Te nemen besluit: 
I. Medewerking verlenen aan de uitbreidingsplannen van Stichting Zwem- en 

Squashcentrum Borculo in Borculo (verder te noemen: de stichting). 
II. Hiertoe instemmen met de volgende besluiten: 

1. de subsidie voor de jaren 2017 tot en met 2020 verhogen met maximaal € 
28.950 per jaar onder voorwaarde dat SWS1 garant staat voor 50% van de 
investeringssom; 

2. deze subsidieverhoging wordt niet geïndexeerd;  
3. de stichting een terugbetaalverplichting opleggen vanaf 2021;    
4. de stichting de verplichting opleggen dat zij voor de vervanging van het 

hefplateau het Gehandicaptenplatform Berkelland dient te raadplegen en 
5. de gemeentelijke aanbesteding- en inkoopregeling zijn van toepassing op de 

investeringen in het kader van de realisatie van de uitbreidingsplannen en op 
de vervanging van het hefplateau 

III. Instemmen met het uitgangspunt dat voor de eventuele volgende contractperiode 
(vanaf 2021) de subsidie niet hoger kan zijn dan het subsidieniveau 2016 plus 
jaarlijkse indexering minus (een deel van) de vrijval van de afschrijvingslasten (BNG-
lening).   

 

 
Waarom dit voorstel en wat is het effect  
Op 9 september 2015 heeft de stichting ons een brief gezonden voor een inpandige 
uitbreiding van de sporthal met 2 kleedkamers voor sporters, 2  kleedkamers voor 
docenten/scheidsrechters, een kleine tribune en een extra vluchtweg.  
Sedert november 2015 zijn wij met de stichting in gesprek over de noodzakelijkheid, 
wenselijkheid, haalbaarheid en realiteit van de plannen van de stichting.  
In het voorjaar 2016 is het hefplateau voor mensen met een beperking afgekeurd. Een 
vervanging hiervan is nu ook meegenomen in de planvorming.   
In verband met de planvoorbereiding en -ontwikkeling van het project en de mogelijke 
risico’s voor de stichting is nu eerst een uitspraak van de gemeenteraad nodig.  
 
Met de realisatie van de uitbreiding wil de stichting bereiken dat de sporthal voldoet aan 
de geldende eisen en normen voor binnensportaccommodaties volgens het NOC*NSF 
handboek sportaccommodaties en het VN-verdrag voor mensen met een beperking.   
Het betreft de kleedkamercapaciteit van de sporthal en de toegankelijkheid van de 
accommodatie. 
 

                                                 
1 Als Stichting Waarborgfonds Sport (SWS) zich garantstelt voor 50% van de investeringssom, kan de 

gemeente ook voor 50% garant staan.   
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Argumentatie: 
I.1.    Sporthal voldoet niet aan normen en eisen NOC*NSF  

De sporthal ’t Timpke heeft de maatvoering 28 m x 42 m en bestaat uit 3 afzonderlijk 
verhuurbare zaaldelen. De norm voor een zaaldeel is 2 kleedkamers.  
Men heeft als enige in Berkelland nu de beschikking over slechts 4 kleedkamers. Ten 
opzichte van de norm heeft men 2 kleedkamers te weinig. 

I.2     Beperkingen huidige gebruik 
De huidige situatie leidt tot sociaal onwenselijke situaties door overbezetting van de 
kleedkamers en tevens komt de hygiëne in het gedrang.   

I.3     Toename gebruik door AOC en relatie met gevolgen krimp 
Het gebruik voor bewegingsonderwijs van de sporthal door AOC (Agrarisch Onderwijs 
Centrum) is in de loop der jaren intensiever geworden. De stichting heeft uit eigen 
middelen circa 3 jaar geleden een tweede scheidingswand gefinancierd. Daarmee is 
de zaal passend gemaakt op het toegenomen gebruik terwijl het aantal kleedkamers 
(4) gelijk is gebleven.  
De investering is ook passend in relatie tot de gevolgen van krimp. Voorzien wordt dat 
het binnensportgebruik in Borculo op termijn wordt geclusterd in sporthal ’t Timpke.  
Het is nu verspreid over sporthal ’t Timpke en gymzaal Noord.   

I.4     Uitzonderingspositie ’t Timpke  
De sporthal van ’t Timpke is de enige sporthal in Berkelland met minder kleedkamers 
ten opzichte van de eerdergenoemde norm. 

I.5     Koppeling realisatie 2 kleedkamers en wens tribune  
De 2 kleedkamers zullen worden gerealiseerd in een verdieping bovenop de huidige 
kleedkamers. Dit biedt de stichting de mogelijkheid om tegen relatief lage kosten op de 
galerij kleine tribune-gelegenheid (een grote wens van de sportverenigingen) te 
realiseren. Publiek kan nu alleen terecht in de sporthal of de kantine.  
 

II.1.1 Subsidie of lening  
Wij stellen voor om te kiezen voor het tijdelijk verhogen van de subsidie met een 
terugbetaal verplichting. Het verstrekken van een lening voor de financiering van een 
lening is niet gebruikelijk. Bovendien zou de looptijd dan erg kort zijn. 

II.1.2 Garantstelling SWS 
Als Stichting Waarborgfonds Sport (SWS) garant staat voor 50% van de 
investeringssom, dan kan het college ook voor 50% garant staan. Dit is op het vlak van 
sportaccommodaties een gebruikelijke constructie.   
 

II.3.1 Subsidieovereenkomst vanaf 2021 en terugbetaal verplichting 
De huidige subsidieovereenkomst heeft een looptijd van 2016 tot en met 2020.  
Dit betekent dat de terugbetaal verplichting onderdeel wordt van de 
subsidieovereenkomst vanaf 2021. Met de stichting hebben wij afgesproken dat de 
subsidieverhoging vanaf 2021 in maximaal 3 jaar wordt terugbetaald. Dit zullen wij 
vastleggen in de subsidiebeschikking en in de daaraan onlosmakelijk verbonden 
uitvoeringsovereenkomst.   

 
II.4.1 Toegankelijkheid sportaccommodaties 

Het hefplateau voor de toegankelijkheid van de sportaccommodatie voor mensen met 
een beperking (en ook bezoekers met kinderwagen) is afgekeurd en moet vervangen 
worden. Met een vervanging blijft de accommodatie toegankelijk volgens het VN 
verdrag voor mensen met een beperking.  
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Kanttekeningen en risico’s  
1. Kan de stichting met de investering niet wachten tot 2021?  

Ja, dat geldt voor de uitbreidingsplannen voor de sporthal. Vanaf 2021 is er sprake 
van vrijval in de exploitatie van circa € 75.000 aan afschrijvingslasten. De stichting  
heeft de afschrijvingslasten gekoppeld aan de aflossing van een BNG-lening die per 
13 maart 2020 volledig afgelost is. Op dat moment ontstaat er zo veel financiële 
ruimte dat zij binnen de gemeentelijk gestelde financiële kaders de lasten van de 
investering kunnen dekken. Die ruimte is er op dit moment niet. Een sluitende 
exploitatie met daarin de lasten van de investering is daarmee niet mogelijk zonder 
een aanvullende gemeentelijke subsidie of andere aanvullende middelen. 

2. Uitstel voor de vervanging van het hefplateau is niet mogelijk 
Het hefplateau voor mensen met een beperking en bezoekers met een kinderwagen  
voldoet niet aan de wettelijke eisen. Daarmee loopt de stichting een acuut risico bij het 
huidige gebruik en is vervanging noodzakelijk en urgent.   

3. Tijdelijke behoefte aan extra financiële middelen 
Er is sprake van een tijdelijke behoefte aan extra financiële middelen en niet 
structureel. Vanaf 2021 zou de tijdelijke situatie bij onveranderde omstandigheden 
weer moeten normaliseren (subsidie niveau 2016 + indexering).  

4. Het financieringsplan van de gewenste investering is nog niet definitief 
De stichting heeft een prijsraming op basis van “Design and Build” laten opstellen 
door de Vaessen BV. Een aanbesteding zal plaatsvinden na positieve besluitvorming 
door uw gemeenteraad.  
De stichting heeft voor de vervanging van het hefplateau al onderzoek gedaan naar 
andere dekkingsmogelijkheden als fondsen. Dit heeft een toezegging van Fonds 2013 
(voormalige Centrale Antenne Inrichting Borculo) van € 10.000 opgeleverd.  

5. Faillissement of beëindiging activiteiten  
Als er een faillissement dreigt dan wel beslag wordt gelegd kan de subsidieverlening 
ingetrokken worden en de bevoorschotting beëindigd. Dit kan op het moment dat de 
vrees bestaat dat de activiteiten waarvoor de subsidie is bedoeld geen doorgang 
zullen kunnen vinden.  

 
Financiën 
In de financieringsbehoefte is de stichting uitgegaan van een financiering van maximaal  
€ 420.000 uit de markt op basis van een lineaire aflossing en afschrijving van 25 jaar en 
een garantstelling door Stichting Waarborgfonds Sport en de gemeente (beiden 50%).  
Dit conform de uitgangspunten van SWS zoals vastgesteld in het raadsbesluit van 20 
september 2016. Op grond van dit besluit is het college bevoegd tot verstrekken van een 
garantstelling via SWS.  
 
De dekking van de financieringslasten worden opgevangen in de exploitatie en door een 
tijdelijke subsidieverhoging. De kosten van de tijdelijke subsidieverhoging van maximaal 
€ 115.800 (4 jaar x maximaal € 28.950) kunnen wij dekken uit de algemene reserve.  
Voor een toelichting op de financieringskosten en de dekking verwijzen wij naar de 
bijlage.  
 
VN-verdrag rechten van mensen met een beperking 
De vervanging van het hefplateau valt onder de werking van dit verdrag. Het gaat er 
daarbij om dat bij deze vervanging wordt aangegeven in hoeverre de rechten van 
mensen met een beperking zijn gewaarborgd of beschermd.  
Om hieraan te kunnen voldoen zal een van de voorwaarden voor de stichting zijn dat zij 
voor de vervanging van het hefplateau het gehandicaptenplatform Berkelland moeten 
raadplegen. Het eerste contact hierover is al gelegd.  
 
Communicatie  
Kernboodschap: 
Het college stelt de gemeenteraad voor medewerking te verlenen aan de 
uitbreidingsplannen van Stichting Zwem- en Squashcentrum Borculo.  
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Communicatie via: 
Brief aan belanghebbende  
Persgesprek in gemeentehuis  
 
Initiatief, participatie en rol gemeente 
Het initiatief voor de uitbreidingsplannen is afkomstig van de stichting. Wij zijn al geruime 
tijd met hen in gesprek over de plannen. Door de stichting is het nodige voorwerk gedaan 
en er zijn/worden ook externe financieringsbronnen benaderd. In verband met verdere 
planvoorbereiding van het project en mogelijke risico’s voor de stichting zijn nu eerst 
principe uitspraken nodig. De gemeente faciliteert het proces en co-financiert het project.  
 
Planning en evaluatie / BOB-procedure 
De planning is afhankelijk van het raadsbesluit. Vooralsnog gaat de stichting er vanuit dat 
de bouw in 2017 kan starten. Over de verwachte bouwtijd is nog geen informatie bekend.  
 
 
 
Burgemeester en wethouders van Berkelland, 
de secretaris,  de burgemeester,  
 
M.N.J. Broers.          drs. J.H.A. van Oostrum. 
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Raadsvergadering :  21 maart 2017 
 
  
 
 
 
 
De raad van de gemeente Berkelland; 
 
gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 7 februari 2017;  
 
 

b e s l u i t :   
 
 

I. medewerking te verlenen aan de uitbreidingsplannen van Stichting Zwem- en 
Squashcentrum Borculo in Borculo (verder de stichting). 

II. hiertoe in te stemmen met de volgende besluiten: 
1. de subsidie voor de jaren 2017 tot en met 2020 verhogen met maximaal € 

28.950 per jaar onder voorwaarde dat SWS2 garant staat voor 50% van 
de investeringssom; 

2. deze subsidieverhoging wordt niet geïndexeerd;  
3. de stichting een terugbetaalverplichting opleggen vanaf 2021;    
4. de stichting de verplichting opleggen dat zij voor de vervanging van het 

hefplateau het Gehandicaptenplatform Berkelland dient te raadplegen en 
5. de gemeentelijke aanbesteding- en inkoopregeling zijn van toepassing op 

de investeringen in het kader van de realisatie van de uitbreidingsplannen 
en op de vervanging van het hefplateau 

III. in te stemmen met het uitgangspunt dat voor de eventuele volgende 
contractperiode (vanaf 2021) de subsidie niet hoger kan zijn dan het 
subsidieniveau 2016 plus jaarlijkse indexering minus (een deel van) de vrijval van 
de afschrijvingslasten (BNG-lening).   

 
 
 
Aldus vastgesteld in de raadsvergadering van 
21 maart 2017 
 
 
 
de griffier,                 de voorzitter,  
 
 
 
 
 

                                                 
2 Als Stichting Waarborgfonds Sport (SWS) zich garantstelt voor 50% van de investeringssom, kan de 

gemeente ook voor 50% garant staan.   
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Toelichting raadsvoorstel  
      
Onderwerp  : Uitbreidingsplannen Stichting Zwem- en Squashcentrum Borculo  
 
Uitbreiding van de sporthal 
Op 9 september 2015 heeft de stichting ons een brief gezonden voor een inpandige 
uitbreiding van de sporthal met 2 kleedkamers voor sporters, 2  kleedkamers voor 
docenten/scheidsrechters, een tribune en een extra vluchtweg.  
 
In de overleggen over de subsidie-overeenkomst voor de periode van 2016 en volgende 
jaren hebben wij gesproken over noodzakelijkheid, wenselijkheid, haalbaarheid en 
realiteit van de plannen van de stichting.  
 
De sporthal is overdag in overwegende mate bezet voor onderwijsgebruik. Het 
bewegingsonderwijs van het AOC is de afgelopen jaren in omvang aanmerkelijk 
gestegen. In klokuren van 50 minuten was de bezetting in het seizoen 2013- 2014  82 
uur, 2014-2015  90 uur en seizoen 2015-2016  100,5 uur.  
De stichting heeft uit eigen middelen circa 3 jaar geleden een tweede scheidingswand 
gefinancierd. Daarmee is de zaal passend gemaakt op het toegenomen gebruik terwijl 
het aantal kleedkamers (4) gelijk is gebleven.  
Het AOC heeft een eigen verantwoording en financieringsstroom voor sportvoorzieningen 
zoals een gymzaal / sporthal. Destijds bij de bouw van de sporthal is nadrukkelijk 
gekeken om het gebruik voor bewegingsonderwijs door het AOC hierin op te nemen en 
niet te kiezen voor een eigen gymvoorziening. Nu er sprake is van toename van het 
gebruik heeft de stichting een beroep gedaan op het AOC voor een bijdrage in de 
investeringskosten. Het AOC heeft zonder tijdsbegrenzing, met ingang van het volle 
schooljaar waarin de nieuwe faciliteit beschikbaar is, een jaarlijkse bijdrage toegezegd 
van € 3.600. Dit is circa 10% van de totale investering.  
 
De sporthal heeft vier kleedkamers voor sporters en twee ruimten voor docenten. Bij 
gebruik in drie delen moeten leerlingen van verschillende scholen samen in een (te 
kleine) kleedkamer omkleden. Er moeten regelmatig te veel leerlingen in één ruimte 
omkleden en de hygiëne staat hierdoor onder druk. 
 
Met deze waarnemingen heeft de stichting een ontwerp laten maken voor uitbreiding van 
de kleedruimten en enige aanverwante voorzieningen: geschatte kosten rond  € 380.000.  
Hiervoor wordt het volgende gerealiseerd in een verdieping bovenop de huidige 
kleedkamers: 

 Twee kleedkamers voor sporters  

 Twee kleedkamers voor docenten / trainers / scheidsrechters 

 Een kleine tribune op een galerij voor de kleedkamers langs (één of twee rijen 
banken) 

 Een extra vluchtweg. 
 
De plaatsing op de galerij van een kleine tribune-gelegenheid is ook een grote wens van 
de sportverenigingen, die in de sporthal wedstrijden spelen. Op dit moment kan publiek 
plaatsnemen op de banken direct naast de sportvloer, echter hier is het risico van letsel 
bij hard gespeelde ballen bij vooral zaalvoetbal en volleybal.  
 
Een verkenning naar de mogelijkheden “gymzaalruimte” vrij te spelen heeft tot de 
voorlopige conclusie geleid, dat voor de binnensport in Borculo de sporthal ’t Timpke en 
gymzaal Noord naast elkaar nodig zijn. 
In relatie met de gevolgen van krimp voorzien wij wel dat de toekomstige benodigde 
binnensportcapaciteit in Borculo geclusterd kan worden in sporthal ’t Timpke.  
Er is met de beoogde investering geen sprake van een desinvestering c.q. 
kapitaalvernietiging.  
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Vervanging hefplateau voor mensen met een beperking 
Het hefplateau voor mensen met een beperking is bij de keuring voor het certificaat Veilig 
en Schoon in het voorjaar 2016 afgekeurd voor personenvervoer.  
Daarmee loopt de stichting een acuut risico bij het huidige gebruik. 
Om de toegankelijkheid voor deze doelgroep (ook bezoekers met kinderwagen maken 
gebruik van deze voorziening) te waarborgen is een vervanging nodig.  
De stichting heeft geen reserveringen opgenomen.  
 
In de voorlopige begroting van Vaessen van 26 juli 2016 is € 90.000 opgenomen voor 
een aanpassing van de entree / hefplateau3.  
 
Aanvullend heeft het bedrijf Eurlicon op 15 december 2016 een inspectie uitgevoerd 
waarbij vier mogelijke opties zijn bekeken en beoordeeld. Ook zij adviseren over te gaan 
tot een ingrijpende aanpassing van de entree volgens het advies van Vaessen. Het 
rapport is bijgevoegd.  
 
Wij onderkennen dat een vervanging van het hefplateau op de huidige locatie niet 
wenselijk is omdat dat ten koste gaat van de breedte van de huidige toegangssluis, die al 
minimaal is.  
Zowel de stichting als wij willen een technische en praktische oplossing die effectief 
(doeltreffend) en efficiënt (doelmatig) is.  
Een andere inpandige oplossing anders dan vervanging van het huidige hefplateau is 
ruimtelijk niet mogelijk. Dit in verband met het handhaven van het loopplateau voor 
bezoekers met een kinderwagen. Een uitpandige oplossing in een eenvoudigere 
uitvoering dan opgenomen in de voorlopige begroting van Vaessen behoort echter wel tot 
de mogelijkheden. De kosten daarvan raamt de stichting op € 50.000. Dit bedrag hebben  
wij opgevoerd in de investeringsraming. 
 
Voor de vervanging van het hefplateau heeft de stichting een subsidietoezegging van € 
10.000 ontvangen van Fonds 2013 (voormalige Centrale Antenne Inrichting Borculo).  
 
Gemeentelijke aanbesteding- en inkoopregeling  
Voor opdrachtverlening door de stichting zijn het gemeentelijke inkoop- en 
aanbestedingsbeleid van toepassing.  
Voor Werken4 (het oprichten van een nieuw bouwwerk of groot onderhoud aan een 
bouwwerk) gelden de volgende bedragen: 

 tot € 150.000 -> 1 op 1 

 € 150.000 - € 1.500.000 drie tot 5 offertes 

 € 1.500.000 - € 5.250.000 openbaar aanbesteden 

 meer dan € 5.250.000 Europese aanbesteding 
 
Wij bieden de stichting advies ondersteuning bij de aanbesteding.   
 
Voor de volledigheid vermelden wij dat activiteiten die de stichting onderneemt voor het 
besluit tot tijdelijke subsidieverhoging door de gemeenteraad en voor ondertekening van 
de uitvoeringsovereenkomst voor eigen rekening en risico zijn.  
 
 
 

                                                 
3 met de vervanging van het hefplateau wil de stichting twee knelpunten in de accommodatie oplossen:  

 de toegankelijkheid voor mensen met een beperking en bezoekers met een kinderwagen 
optimaliseren volgens de huidige regel- en wetgeving en; 

 de logistiek bij de entree verbeteren waardoor de volledige breedte van de trap als vluchtweg bij 
calamiteiten voor bezoekers beschikbaar is.  

 
4 De uitbreidingsplannen van de stichting vallen hieronder.  
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Financiën 
De totale indicatie van de totale investeringskosten bedragen:  
Kleedkamers e.d.   €  380.000 
Entree / heftplateau e.d. €    50.000 
Fondswerving derden  €    10.000 – 
TOTAAL   €  420.000 
 
In het financieringsplan wordt uitgegaan van garantstelling door SWS en de gemeente 
(beiden 50%). Dit conform de uitgangspunten van SWS zoals vastgesteld in het 
raadsbesluit van 20 september 2016. Op grond van dit besluit is het college bevoegd tot 
verstrekken van een garantstelling via SWS.  
 
De financieringslasten van de investering bedragen op basis van informatie van SWS  
€ 37.550 (rente 3,75%/€ 15.750, aflossing € 16.800 en onderhoud € 5.000).  
De stichting kan hiervan € 8.600 dekken uit: 

 Eigen exploitatie  €  5.000  

 Extra bijdrage AOC5 €  3.600  
 
Voor het resterende bedrag – € 28.950 - vraagt men een tijdelijke dekking via de 
gemeente. De vraag van de stichting is of wij bereid zijn tijdelijk de jaarlijkse subsidie te 
verhogen met dit bedrag om daarmee de investering te kunnen dekken.  
 
Met betrekking tot de dekking speelt het volgende.  
Vanaf 2021 is er sprake van vrijval in de exploitatie van de stichting van circa € 75.000 
aan afschrijvingslasten. De stichting heeft de afschrijvingslasten gekoppeld aan de 
aflossing van een BNG-lening die per 13 maart 2020 volledig afgelost is. Vanaf 2021 
ontstaat er zo veel financiële ruimte dat zij binnen de huidige gemeentelijk gestelde 
financiële kaders de lasten van de investering kunnen dekken. Die ruimte is er op dit 
moment niet. Een sluitend exploitatie met daarin de lasten van de investering is daarmee 
nu niet mogelijk zonder een (tijdelijke) aanvullende gemeentelijke subsidie of andere 
aanvullende middelen.  
Met de autonome keuze van de stichting om de realisatie in 2017 uit te voeren moet zij 
een beroep doen op de gemeente. Bij een uitstel tot 2021 is dat niet aan de orde.  
 
Om het aanwezige enthousiasme en de energie voor de planvorming te stimuleren 
kunnen wij hen in de plannen financieel faciliteren zonder dat het de gemeente extra geld 
kost en een marginaal financieel risico oplevert.  
 
De keuze van de stichting rechtvaardigt het dat de tijdelijke extra subsidie vanaf 
2021 wordt terugbetaald aan de gemeente. Dit voorkomt precedentwerking naar andere 
zwembadexploitanten. Het is voor de stichting ook een prikkel om scherp in te kopen en 
andere financieringsbronnen te zoeken om daarmee de hoogte van de tijdelijke extra 
subsidie zo laag mogelijk te houden.  
Met het bestuur hebben wij afgesproken dat de subsidieverhoging vanaf 2021 in 
maximaal 3 jaar wordt terugbetaald. Dit zullen wij vastleggen in de subsidiebeschikking 
en de daaraan onlosmakelijk verbonden uitvoeringsovereenkomst.  
 
In verband met verdere planontwikkeling van het project en mogelijke risico’s voor de 
stichting is een uitspraak van de gemeenteraad nodig.  
 
Bijlagen:   

1. brief bestuur ’t Timpke van 9 september 2015 
2. rapportage  Eurlicon van 22 december 2016 
3. Raadsbesluit Stichting Waarborgfonds Sport van 20 september 2016  
4. Overzicht financiering en dekking  

                                                 
5 Agrarisch Onderwijs Centrum is hoofdgebruiker Voortgezet Onderwijs 


